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Mintegy tízezer  embert  mozgósított  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  és  az Erdélyi  Magyar  Nemzeti
Tanács (EMNT) a Székelyek nagy menetelésére Maksán és Eresztevényben, további néhány ezren
Kézdivásárhelyen és környékén vettek részt a menetelésen a Néppárt és az EMNT hívására. A
szervezők szerint  a  Székelyek nagy menetelésén,  amelynek során Kökös és Bereck között  54
kilométeres menetoszlop alakult ki, összesen mintegy 120 ezer ember vett részt.

Az  EMNT  és  a  Néppárt  szervezésében  Nagyváradról,  Szatmárnémetiből,  Kolozsvárról,
Csíkszeredából  és  Erdély  számos  városából  érkeztek  szimpatizánsok  a  rendezvényre.

A maksai református templomban Tőkés László hirdetett igét. Prédikációjában a hit fontosságára
világított rá. „A hit szükséges ahhoz, hogy leomoljanak börtönünk falai. Hit által omlottak le Jerikó
kőfalai is” – hangsúlyozta Tőkés. Beszédében kifejtette: Bukarest és a posztkommunizmus bástyái
még erősen állnak. Kizsákmányolják nemcsak az embert, hanem földünk kincseit is – utalva a
verespataki ciános bányaberuházásra. Tőkés említést tett a balti nemzetek, az amerikai feketék, a
katalánok szabadságért folytatott küzdelmeire. Felhívta a figyelmet, hogy országnyi nép vagyunk



mi erdélyi magyarok, és mégis, alapvető önrendelkezési jogainkat akarják megtagadni. „Bátran
mondhatunk nemet a területi átrendezésre, minden történelmi régiónak önálló státuszt követelünk”
– mondta.

Az  istentiszteletet  követően  a  tömeg elindult  a  szomszédos  települések  felé,  majd  az  onnan
közeledő menetelőkkel kialakult az összefüggő élőlánc. A Maksáról indult menet elején Tőkés László,
Toró T. Tibor, az Erdélyi Magyar Néppárt elnöke, Sándor Krisztina, az EMNT ügyvezető elnöke, Papp
Előd, Szilágyi Zsolt, Zakariás Zoltán, Benedek Erika, a Néppárt alelnökei vonultak.

„Össze tudunk gyűlni, ha kell – ahogyan tettük ezt múlt év novemberében Sepsiszentgyörgyön vagy
ez év március 10-én Marosvásárhelyen, a Székely Szabadság napján: az égre kiáltani a nemet és az
igent.  Nemet  kiáltani  Bukarest  álnok  szándékára,  hogy  életidegen  és  számunkra  előnytelen
közigazgatási  keretbe  akar  mindet  terelni,  hogy  aztán  uralkodhasson  rajtunk  és  szétprédálja
unokáink jussát. És igent kiáltani saját kipróbált és hasznos rendünkre: az autonóm Székelyföldre.
Mert tudjuk: az autonómia a megoldás” – fogalmazott a rádióban sugárzott üzenetében Toró T.
Tibor,  a  Néppárt  elnöke,  aki  szerint  „nem  lesz  béke  és  nyugalom  e  tájon  addig,  amíg
szabadságunkat, közösségi jogainkat és közülük a legfontosabbat, a Székelyföld autonómiáját el
nem érjük”. „Nem hagyjuk magunkat. Ha kell, menetelünk, ha kell, népszavazást kezdeményezünk,
ha  kell,  ismét  összegyűlünk,  ha  kell,  öntudatos  polgárként  élünk  a  polgári  engedetlenség
eszközével is. Ma menetelünk, használjuk a közvetlen demokrácia nemes eszközét. Menetelünk az
autonómiáért, mert az a megoldás. A számbeli többségnek is hasznosabb lenne, ha meghallaná
szavunk. Ha hallgatna ránk. Mert ők is tudják, hiszen több évszázada élünk együtt: nyelvünk, hitünk,
szülőföldünk, szabadságunk, jövőnk nem adjuk. Az autonómia a megoldás.” – mondta Toró.

„Milyen jó, hogyha az erdélyi magyar pártok és szervezetek nem ellenséges vetekedéssel, hanem a
közös ügy támogatásában működnek együtt,  és nemes versenyben igyekeznek minél nagyobb
részt vállalni ez esetben az autonómia előmozdítása érdekében. Nagyon hálás vagyok a Székely
Nemzeti Tanácsnak, hogy sikerült egymás mellé gyűjtenie bennünket” – szögezte le a rádióban
közvetített beszédében Tőkés László európai parlamenti képviselő, az EMNT elnöke. „Én büszke
vagyok  arra,  hogy  ebben  az  országban  és  mondhatni,  az  egész  Kárpát-medencei  magyar
nyelvterületen nincs még egy olyan nemzeti közösség, amelyik ennyire állhatatosan ki tudna állni a
jogai és az ügye mellett” – mondta Tőkés. Hangsúlyozta: „Gábor Áron kései utódaiként mi nem
ágyúval, nem fegyverrel, hanem békés, demokratikus eszközökkel küzdünk a jövőnkért. Én nagyon
remélem,  hogy  ezen  az  úton  sikerülni  fog  végigmennünk,  és  senki  nem  fog  megbírságolni
bennünket  útfoglalás  miatt,  és  nem  kell  a  székelyeknek  kemény  valutában  fizetniük  a
szólásszabadságért és a gyülekezési joguk használatáért.”

Sándor Krisztina, az EMNT ügyvezető elnöke üzenetében úgy fogalmazott: „Eljött az ideje annak,
hogy végre észrevegyenek! Ha mindeddig nem volt elég az a számtalan nyilatkozat, felszólalás,
egyeztetés, mely arról szólt, hogy nekünk autonómia kell, akkor tessék: kivonultunk az országútra.
És most itt vagyunk a legjobb helyen – hadd lássa ország-világ, hogy nem vagyunk megelégedve a
sorsunkkal,  és  azt  is,  hogy  elszántak  vagyunk”.  „Erősödni  és  erősíteni  akarunk  –  itt  a
Kárpát-medencében,  itt  Erdélyben,  itt  Háromszéken!  Nem  vagyunk  senki  ellen,  hanem  saját
fejlődésünk, jövőnk ügyében jöttünk ki Gábor Áron országútjára. (…) Össze kell kapaszkodjunk, s
közben folyamatosan kérni,  követelni,  kiharcolni  kell  azt,  amihez jogunk van,  ami jár  nekünk!
Legyen erőnk, hitünk, fogyhatatlan türelmünk, kiállásunk – addig, amíg elérjük a vágyott célt: az
autonómiát! Isten minket úgy segéljen!” – áll Sándor Krisztina üzenetében.
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